
Rada Gminy Pawłowiczki 

 

Protokół nr IX/2019 

sesji Rady Gminy Pawłowiczki 

w dniu 24 października 2019 r. 

 

1. Otwarcie obrad, przywitanie. 

 

Obrady rozpoczęto 24 października 2019 o godz. 15:05 i zakończono tego samego dnia. 

Otwarcia sesji Rady Gminy Pawłowiczki dokonał przewodniczący rady gminy Przemysław 

Malinka, następującymi słowami: „Otwieram IX sesję Rady Gminy Pawłowiczki zwołaną na 

dzień 24 października 2019 roku na godz. 15.00”. Sesja odbyła się w sali posiedzeń 

i ekspozycyjnej mieszczącej się na II piętrze budynku Urzędu Gminy w Pawłowiczkach. 

Przewodniczący powitał serdecznie radnych, sołtysów,  wójta, i pracowników urzędu. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Duda 

2. Andrzej Frohs 

3. Eryk Kontny 

4. Brygida Kopitzki 

5. Zygfryd Krauze 

6. Hubert Kubanek 

7. Lidia Kukowka 

8. Jacek Kwiatkowski 

9. Jan Łata 

10. Przemysław Malinka 

11. Bernard Rybka 

12. Jan Trautberg 

13. Tomasz Wielgan 

14. Andrzej Wolny 

15. Mariusz Wychowaniec 

Przewodniczący rady stwierdził obecność 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podjęcia wiążących decyzji. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie obrad, przywitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  



5. Omówienie działalności międzysesyjnej.  

6. Informacja nt. analizy oświadczeń majątkowych.  

7. Informacja o realizacji zadań oświatowych przez Gminę Pawłowiczki w roku szkolnym 

2018/2019.  

8. Podjęcie uchwały zmiany budżetu Gminy Pawłowiczki na 2019 rok.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXV/166/17 z dnia 1 czerwca 2017r. w 

sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych.  

11. Interpelacje i zapytania.  

12. Wolne wnioski.  

13. Zakończenie obrad.  

 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący rady poinformował, że radni nie składali wniosków do protokołu  nr 

VIII/2019 z sesji Rady Gminy Pawłowiczki, która odbyła się 26 września 2019 r.   

 

5. Omówienie działalności międzysesyjnej. 

Wójt gminy omówił zadania podejmowane w okresie międzysesyjnym. 

1. Większość zadań zaplanowanych w ramach funduszu sołeckiego na 2019 rok do dnia 

bieżącego posiedzenia, została zrealizowana. Dziękował za złożenie wniosków do 

funduszu sołeckiego na 2020 rok. 

2.  Trwają prace nad opracowaniem projektu budżetu na 2020 rok. 

3. W trakcie realizacji są inwestycje w Gościęcinie związane z przebudową drogi 

gminnej - ulicy Górnej oraz trzeciego etapu przebudowy drogi powiatowej – 

Mierzęcin-Gościęcin. Na ulicy Górnej będą ułożone chodniki po obu stronach drogi, 

krawężniki i obrzeża oraz położona będzie nawierzchnia asfaltowa na jezdni. 

Realizacja zadania na drodze powiatowej, będzie obejmowała min. przebudowę 

skrzyżowania do Urbanowic i część chodnika po lewej stronie od Mierzęcina. 

4. Na ulicy Słonecznej w Gościęcinie wykonano podbudowę pod nawierzchnię asfaltową 

i do końca listopada br. będzie ustawiona część oświetlenia ulicznego. 

5. Kontynuowana jest inwestycja w Urbanowicach – budowa kanalizacji, zadanie zostało 

wykonane w 70%. Uporano się trudnością, która wiązała się z osadzeniem 

przepompowni, aktualnie są usuwane ubytki w nawierzchni. 

6. Niewydolność jednej ze studni na ujęciu wodnym w Pawłowiczkach wywołała 

przerwy w dostawie wody, jednak właściwe działania doprowadziły do wznowienia 

pracy urządzenia. Ponieważ upłynął okres przewidywany dla eksploatacji studni na 

tym ujęciu, zostanie skierowany wniosek do skarbnik i rady gminy o zabezpieczenie 

środków pozwalających na odwiert nowej studni w przyszłym roku. Wójt podkreślał 

przy tym, że nie brakuje wody na ujęciu. 



7. Wójt informował, że mieszkaniec Kózek, który wnioskował o zamianę działek 

rolnych, będące przedmiotem projektu uchwały wycofanej z porządku obrad 

poprzedniej sesji, zawnioskował o zamianę względem innej działki gminnej.  

8. Mieszkańcy gminy w roku bieżącym po raz kolejny mieli możliwość skorzystania 

z programu pn.: „Unieszkodliwienie wyrobów zwierających azbest z terenu gminy 

Pawłowiczki – w roku 2019”. W wyniku tego działania zebrano 53 t azbestu.  

9. Podpisana została umowa na eksploatowanie sieci elektrycznej, która jest w 

posiadaniu firmy Tauron Dystrybucja S.A. Wynegocjowano opłaty za serwis i 

utrzymanie oświetlenia w sołectwach w wysokości 10,50 zł od jednego punktu 

świetlnego za miesiąc. Aktualnie cena ta wynosi 10,15 zł. Modernizacja oświetlenia 

sprzed sześciu lat, generuje ok 60% oszczędności na energii elektrycznej przy ok.1000 

szt. lamp.   

Przewodniczący rady przywitał przybyłe w międzyczasie na salę posiedzenia skarbnik 

i sekretarz gminy oraz uczennice odbywające praktykę w urzędzie gminy. 

 

6. Informacja nt. analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący przedstawił informacje nt. analizy oświadczeń majątkowych. Oświadczenie 

wójta i przewodniczącego zostały złożone do wojewody opolskiego do przewodniczącego 

rady wpłynęły oświadczenia wszystkich 14 radnych natomiast do wójta 13 zobowiązanych 

pracowników. Wszystkie oświadczenia złożono w wymaganej liczbie i z odpowiednimi 

załącznikami. Przeprowadzona analiza ww. dokumentów nie wykazała naruszeń prawa i nie 

dała podstaw do wszczęcia postepowań w sprawach. 

 

7. Informacja o realizacji zadań oświatowych przez Gminę Pawłowiczki w roku 

szkolnym 2018/2019. 

Głos w powyższej sprawie zabrał wójt, informując że temat został szeroko omówiony na 

wspólnym posiedzeniu komisji. Następnie przedstawił dane dotyczące działania oświaty 

w roku bieżącym. W związku z przeprowadzoną reformą oświaty, wygaszono gimnazja 

w Pawłowiczkach i Gościęcinie. Aktualnie na terenie gminy funkcjonuje 6 szkół 

podstawowych, ośmioklasowych. W związku z powyższym przeprowadzono redukcję etatów 

nauczycielskich, które nie były tak duże, jak pierwotnie prognozowano. Największy koszt 

utrzymania ucznia występuje w Jakubowicach, a najmniejszy w dużych szkołach. W roku 

bieżącym z budżetu gminy dopłacono do utrzymania placówek ok 1mln 6 tys. zł. Obsługę 

transportu dzieci i młodzieży do i ze szkół w roku szkolnym 2019/2020 prowadzi firma GTV 

BUS nie ma większych zastrzeżeń co do świadczonych usług. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany i zmian w budżecie Gminy Pawłowiczki na 

2019 rok. 

Skarbnik gminy omówiła proponowane zmiany w budżecie. Projekt został przygotowany 

z uwagi na: wpływ do budżetu subwencji oświatowej z przeznaczeniem na wypłatę 

wynagrodzeń dla nauczycieli w wysokości 190.095 zł, której rozdysponowanie ujęto 

w załączniku nr 2 w dziale 801 i 854. Kolejna zmiana związana jest z wnioskiem dyrektora 

ZSP w Gościęcinie o wprowadzenie ponadplanowych dochodów w kwocie 212 zł 

z przeznaczeniem dla szkoły podstawowej 127 zł i przedszkola 85 zł. Zaplanowana kwota 

50 000 zł na zadanie pn. „Unieszkodliwienie wyrobów zwierających azbest z terenu gminy 

Pawłowiczki – w roku 2019 roku”, została zrealizowana w wysokości 28.738 zł.  W ramach 



omawianego projektu dokonano również zmiany źródła finansowania tej dotacji, ponieważ 

50% będzie finansowane z Wojewódzkiego Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Opolu, a drugie 50% z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej. Wobec powyższego zostały wprowadzone odpowiednie wpisy po stronie dochodów 

i wydatków w omawianym projekcie uchwały. Dalej skarbnik poinformowała o dokonanej 

zmianie w zakresie przychodów, gdzie zaproponowano zmniejszenie o kwotę 31 360,28 zł 

z tytułu umorzonej pożyczki Stowarzyszeniu Ochotnicza Straż Pożarna w Maciowakrzu przy 

jednoczesnym zwiększeniu o wolne środki w tej samej kwocie. 

Wraz z omówionymi zmianami, oraz zmianami budżetu wydanych w drodze zarządzeń wójta 

w okresie międzysesyjnym, dokonano aktualizacji wieloletniej prognozy finansowej i jej 

załączników. 

Dyskusji nad projektem nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały zmiany i zmian w budżecie Gminy Pawłowiczki na 2019 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard 

Rybka, Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Mariusz Wychowaniec 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr IX/63/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Dyskusji nad projektem nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard 

Rybka, Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Mariusz Wychowaniec 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr IX/64/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 



10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXV/166/17 z dnia 1 czerwca 2017 r. 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Projekt uchwały omówił wójt Jerzy Treffon. Główną częścią projektu uchwały są tabele 

wskazujące odpłatność za pobyt w ośrodkach wsparcia, mieszkaniach chronionych oraz 

w schroniskach dla osób bezdomnych w zależności od dochodu przeliczanego na jedną osobę 

w rodzinie. Wójt nadmienił, że radni mieli możliwość zadawania pytań do projektu, na 

wspólnym posiedzeniu komisji. 

Dyskusji nad projektem nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXV/166/17 z dnia 1 czerwca 2017r. w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

i mieszkaniach chronionych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard 

Rybka, Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Mariusz Wychowaniec 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr IX/65/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

11. Interpelacje i zapytania. 

Radny Jan Łata pytał, czy prawdą jest, że będzie podwyżka za odbiór odpadów z 15 zł do 

kwoty 19,50 zł/osobę, czy są jakieś informacje nt. składowanych odpadów gumowych w 

Milicach i czy może podawać mieszkańcom numer telefonu wójta w przypadku zgłoszeń o 

palonych śmieciach. Radny nadmienił, że otrzymał pismo z Komendy Powiatowej Policji 

w Kędzierzynie-Koźlu, w którym został poinformowany, iż policja nie posiada kompetencji 

odnośnie reagowania w przypadku podejrzenia spalania odpadów.   

Wójt udzielił twierdzącej odpowiedzi odnośnie wzrostu stawki za odbiór odpadów. Dodał, że 

powodem takiego działania jest wzrost płacy minimalnej, opłaty marszałkowskiej, kosztów 

transportu, a także problemy z utylizacją komponentów. Informował przy tym, że gminy które 

wystąpiły ze związku, składają deklaracje ponownego przystąpienia, ponieważ opłaty za 

gospodarowanie odpadami w tych gminach są jeszcze wyższe. 

Odnośnie odpadów gumowych zeskładowanych w Milicach, zostało złożone zapytanie do 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Opolu o możliwość zastosowania tego 

tworzywa, jako materiału wyścielającego dno zbiorników wodnych o czym zapewniał 

właściciel. Jednocześnie do starostwa powiatowego zgłoszono składowisko tego surowca 

i wystąpiono do wydziału budownictwa o ekspertyzę i kwalifikację tego produktu. Wójt 



dodał, że podejmowane są działania zmierzające do wydania decyzji o utylizacji 

wspomnianego składowiska, jednak w przypadku jej niewykonania przez właściciela, to 

gmina będzie musiała pokryć koszty. 

W okresie letnim były podejmowane próby nawiązania umowy z Prezydent Miasta 

Kędzierzyn-Koźle o współpracę w zakresie udostępnienia sprzętu i usług straży miejskiej w 

zakresie zwalczania nielegalnego spalania odpadów. Po analizie prawnej okazało się, że nie 

ma możliwości nawiązania takiej współpracy, dlatego tego typu problemy trzeba będzie 

rozwiązywać we własnym zakresie. Wójt podkreślał przy tym, że w celu uzyskania dowodów, 

należy zlecić ekspertyzę popiołu. 

  

12. Wolne wnioski. 

Sołtys sołectwa Naczęsławice Rajnhold Windisch pytał za co ponoszona jest opłata 

w wysokości 10,50 zł, o której wójt mówił w działalności międzysesyjnej.  

 

Wójt wyjaśnił, że jest to opłata eksploatacyjna, obejmująca serwis oświetlenia ulicznego. 

Wójt podkreślał przy tym, że gdyby nie wymieniono kilka lat wcześniej lamp, to oplata ta 

byłaby znacznie wyższa. 

 

Sołtys sołectwa Grudynia Mała Marek Froelich pytał, czy w przyszłym roku planuje się 

pozyskać dotację dla gminy bądź wprowadzić dopłaty do instalacji fotowoltaicznych dla 

mieszkańców.  

 

Wójt odpowiedział, że gmina przystąpiła do grupy zakupowej tworzonej przez Związek Gmin 

Śląska Opolskiego na zakup energii elektrycznej. Negocjacja cen była trudna, ponieważ 

niewiele spółek przystąpiło do przetargu, a oferty były wysokie. Wójt podkreślał, że  

niewiadome jest jak sytuacja w powyższym zakresie, będzie się rozwijała w przyszłym roku. 

Mieszkańcy mają możliwość ubiegania się o dopłatę z urzędu marszałkowskiego do instalacji 

fotowoltaicznej w kwocie 5 tys. zł. Kilka domostw podjęło taka inwestycję, ale wiele też 

odstąpiło od takich zamiarów z uwagi na sposób rozliczania i nieduże dofinansowanie. 

Sołtys sołectwa Mierzęcin Grażyna Harnos zgłosiła sugestię, aby z większym wyprzedzeniem 

były wysyłane zaproszenia na sesję dla sołtysów. 

 

Radny Tomasz Wielgan w imieniu mieszkanki Gościęcina dziękował radnej powiatu za 

doprowadzenie do budowy odcinka chodnika  przy drodze powiatowej. Dziękował również 

wójtowi gminy za powyższe i kierownikowi referatu ds. inwestycji Teobaldowi Goczowi. 

Radny składał również podziękowania za podęte działania prowadzące do przebudowy ulicy 

Górnej. 

 

Wójt odniósł się do powyższego mówiąc, że zadanie udało się doprowadzić do realizacji 

dzięki dofinansowaniu, na które radni pozwolili udzielić. Docelowo planuje się doprowadzić 

do przebudowy drogi powiatowej w Gościęcinie, a w dalszym etapie Karchów-Ucieszków. 

Wójt przedstawił przy tym zakres wykonanych prac. 

 

Sołtys sołectwa Naczęsławice Rajnhold Windisch zgłaszał, że przy zbiórce odpadów 

wielkogabarytowych, nie zabrano opon spod posesji. 



 

Wójt odpowiedział, że małe opony są przyjmowane w mPSZOKach duże opony i bigbagi, 

baloty powinny być odbierane przez firmy sprzedające. 

 

Tomasz WIelgan zwracając się do Prezesa Izby Rolniczej w Opolu, pytał czy izba może 

wystąpić do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w sprawie doprowadzenia do 

należytego porządku działek zlokalizowanych na terenach miejscowości gminnych, które są 

w zarządzie. Radny podkreślał, że rolników obciążono karami za użytkowanie tych ziem, po 

czym zostały pozostawione odłogiem. 

 

Prezes Izby Rolniczej Marek Froelich odpowiedział, że w dniu następującym będzie 

uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami KOWR i będzie miał możliwość podjęcia tego 

tematu, a odpowiedzi udzieli na kolejnej sesji. 

 

Dalej wśród uczestników posiedzenia wywiązała się dyskusja nt. opieszałego działania 

KOWR.    

 

Radna Brygida Kopitzki zgłaszała, że na ulicy Przedborowskiej w Ostrożnicy są częste awarie 

sieci wodociągowej. Dodała, że kilka dni przed bieżącym posiedzeniem, awaria doprowadziła 

do załamania się chodnika, którym przechodziła kobieta z wózkiem. 

 

Wójt odpowiedział, ze sprawa jest mu znana i będzie wnioskował o remont tego odcinka w 

pierwszej kolejności w ramach Plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych. 

 

13. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący zamknął obrady słowami: „Zamykam obrady IX sesji Rady Gminy 

Pawłowiczki w dniu 24 października 2019 roku”. 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Pawłowiczki 

Przemysław Malinka  

 

 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


